

To: All airlines operate in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including General Aviation.

Subject:

Embark of passengers hold (US, UK or Schengen) visas/ permanent residence.

الموضوع:
إركاب المسافرين حاملي الإقامة الدائمة/ تأشيرات(الولايات المتحدة الأمريكية أو المملكة المتحدة أو الشنغن).

Reference:

- Article (23)of the Civil Aviation Act.
- GACA Circular No. (54364/5) dated 02/06/2022.

المرجع:
1. المادة (٢٣) من نظام الطيران المدني.
2. تعليم الهيئة العامة للطيران المدني رقم (٥٤٣٦٤) و تاريخ ١٤٤٣/١١/٣.

Instructions:

التعليمات:
• السماح لشركات الطيران بإركاب الفئات التالية من المسافرين لإحدى جنسيات دول المجموعة (ب):

- Airlines are allowed to embark the following categories of passengers from any nationalities of group (B) countries:
 - Holders of a valid tourist or commercial visit visa from (US, UK or Schengen) after ensuring that the visa has been used for at least once to enter the country granting the visa. This includes the first-degree relatives of the visa holder coming with them.
 - Holders of permanent residence from (US, UK or EU) after ensuring presence of the residence. This includes first-degree relatives of the visa holders coming with them.
 - The above categories can obtain a visitor visa for the purpose of tourism upon arrival at one of the Kingdom of Saudi Arabia International airports.
 - Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of Government's orders. Legal procedures shall be initiated against violators who will be held responsible.

- حاملي تأشيرة زيارة سياحية أو تجارية سارية المفعول من الولايات المتحدة الأمريكية أو المملكة المتحدة، أو إحدى دول اتفاقية شنغن، بعد التأكيد من استخدام التأشيرة لمرة واحدة على الأقل في الدخول للدولة المانحة للتأشيرة. يشمل ذلك أقارب حامل التأشيرة من الدرجة الأولى القادمين برفقتهم.
- حاملي الإقامة الدائمة من (الولايات المتحدة الأمريكية أو المملكة المتحدة أو في إحدى دول الاتحاد الأوروبي)، بعد التأكيد من وجود الإقامة. يشمل ذلك أقارب حامل التأشيرة من الدرجة الأولى القادمين برفقتهم.
- يمكن للفئات أعلاه الحصول على تأشيرة الزيارة لغرض السياحة عند الوصول لأحد مطارات المملكة العربية السعودية الدولية.
- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحميله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا يوجد.

